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Redakce Hradčovských listů přeje krásné podzimní dny...Krásné podzimní dny Občané HradčovicLhotky.
Čas nám neuvěřitelně letí, ba přímo kvapí. 
V minulých listech jsem Vám všem přál krásné 
prožití velkých prázdnin a s nimi spojených let-
ních dovolených. Teď už ani většina z nás neví, 
jestli na dovolené vlastně byla a jestli to náho-
dou nebylo minulý rok. Náš život se neuvěřitelně 
zrychluje pod náporem pracovních povinností, 
ale i  tlakem, který na  sebe klademe my sami. 
Ať už se jedná o starost o své děti, rodiče, pra-
rodiče, partnery, sourozence. Jsem velmi rád, 
když vidím, kolik našich občanů nemyslí jenom 
na  sebe a  snaží se postarat jak o  své děti, 
tak i  rodiče nebo prarodiče. Současně vidím 
i spoustu babiček a dědečků, kteří se snaží hlí-
dáním vnuků zase pomoci svým dětem. I přes 
tento velký shon, který mnozí ve  svých živo-
tech prožívají, si velká většina dokázala udělat 
čas i  na  zábavu, kterou pro vás obec Hrad-
čovice, obecní zastupitelstvo i  obecní spolky 
připravily. Jednalo se o  Den obce, „bigbít“ 
ve  sklepě, Gulášfest na Lhotce, Slavnosti vína, 
výlet do  zoologické zahrady na Svatý Kopeček 
nebo košt vína, který pořádalo Zahrádkářské 
sdružení Hradčovice. Poslední čerstvou udá-
lostí byl výlet našich seniorů na Pustevny včetně 
prohlídky nově zrekonstruované chaty Libušín. 
Doufám, že se mi to jenom nezdá, ale na všech 
akcích, ať je pořádal kdokoli, byla účast opravdu 
skvělá a  zároveň hojně zastoupena lidmi žijí-
cími ve všech částech HradčovicLhotky. Když to 

napíšu ve  zkratce, bylo jedno, jestli akci pořá-
dal ten či onen spolek na tom nebo onom místě. 
Jak jsem již několikrát zmínil, naším hlavním 
cílem je stmelení a  soudržnost všech občanů 
HradčovicLhotky, a to se z mého pohledu začíná 
docela dařit, což je opravdu potěšující zpráva. 
Co může být lepšího než život prožitý nejenom 
v rodinném kruhu, ale i se spoustou přátel v naší 
krásné obci? Všechny akce, které se konaly, 
dopadly nad očekávání dobře a  myslím si, že 
se všichni zúčastnění skvěle bavili. Tímto všem 
pořadatelům děkuji za jejich práci pro obec i lidi 

v obci žijící. Doufám, že tyto různé akce budou 
pokračovat i v dalších dnech, měsících, letech.
 Abych nepsal jen o setkáních všeho druhu. Je 
mou povinností Vám všem sdělit i něco o práci 
obecního úřadu a  obecního zastupitelstva. 
Zdárně pokračují práce na polní cestě ke kap-
ličce i na rekonstrukci Domu zahrádkářů. Polní 
cesta by se snad mohla asfaltovat již koncem 
měsíce října a Dům zahrádkářů bychom mohli 
zvládnout dokončit do vánočních svátků. Dále 
pokračují, jak mnozí víte, i práce na vodovodu 
a  vodojemu v místní části Lhotka, kde už má 
námi vysoutěžená firma VHS Brno, a.s. polo-
ženu téměř polovinu vodovodního potrubí. 
I  podle reakcí občanů žijících v  dané lokalitě 
a  jejich spokojenosti jak s  rychlostí, tak kva-
litou prováděných prací, již teď vidíme, že se 
nám podařilo získat dobrou firmu. Jsem sku-
tečně velmi rád, protože se jedná o  největší 
investiční akci posledních několika let. Věřte, 
že projekt v hodnotě cca 17 500 000 Kč je pro 
obec naší velikosti opravdu pořádný zápřah jak 
po finanční stránce, tak i po stránce adminis-
trativní a organizační. Dalším velkým počinem 
obecního zastupitelstva je vytvoření možných 
stavebních parcel v  místní části Ulička, jakož 
i  záměr prodeje obecních pozemků v  této 
lokalitě. S  potěšením oznamuji, že se nám 
to po  dlouhých patnácti, možná i  více letech, 
podařilo dotáhnout do zdárného konce. 

Mužský pěvecký sbor a krojovaná mládež na Slováckých slavnostech vína.



2

 strana 1

Co nás čeká v novém školním roce…?
Před rokem touto dobou jsme všichni dou-
fali, že školní rok 2020/2021 bude zase „nor-
mální“ a nebude se opakovat uzavírání škol jako 
ve  školním roce předcházejícím. Teď, po  roce, 
nastal čas bilancování.
Jeho průběh lze jednoduše charakterizovat 
jako bezprecedentní. Střední generace má ještě 
v  paměti tzv. uhelné prázdniny, ta nejstarší si 
možná vybaví přerušení školní docházky na konci 
II. světové války. Ani jedna z výše uvedených udá-
lostí se však ani zdaleka nedá srovnat co do délky 
uzavření škol se školním rokem 20020/2021. 
Střídala se nám období, kdy byla prezenční výuka 
pro všechny ročníky, následovala distanční výuka 
pro všechny ročníky, následně se do  škol vrátil 
jen 1. a 2. ročník, poté byli znovu všichni doma 
a vzdělávali se distančně a na závěr nastala už 
varianta poslední - tzv. rotační výuka, kdy v jed-
nom týdnu chodila do  školy jedna polovina tříd 
a v dalším týdnu polovina druhá. To vše bylo spo-
jené s přísnými hygienickými a protiepidemiolo-
gickými opatřeními. 
Zda byla výše uvedená opatření nezbytná, 
to je otázka, na  které se dodnes ani odbor-
níci neshodnou. Na  čem se však shodneme 
asi všichni, jsou dopady těchto opatření. Ztráta 
kontaktu se spolužáky a  kamarády, absence 
fyzické aktivity, neoddiskutovatelně snížená 
kvalita vzdělávání, nedostatečné zapojení všech 
žáků do výuky, menší motivace do dalších dnů 
a dalšího učení, snížení pracovní morálky, ztráta 
návyků a v neposlední řadě zhoršení psychické 
pohody. Nejspíš jsem si ještě na další nega-
tivní dopady způsobené uzavřením škol nevzpo-
mněl. Mám-li naopak jmenovat pozitiva, která 
nám zmiňovaná doba přinesla, tak v porovnání 
s negativy jsou určitě v menšině. Patří sem třeba 
zlepšení digitální gramotnosti nebo zlepšení 

vztahu k přírodě, jež byla po dlouhou dobu jedi-
ným místem, kam se dalo bez obav zajít.
Prázdniny jsou už dávno minulostí a první školní 
měsíc též. Začátkem školního roku jsme si odbyli 
tři kola antigenního screeningového testování. 
Z cca tří set provedených testů byl pouze jeden 
pozitivní. Obavy a ostražitost jsou jistě namístě, 
ale víra a  naděje, že to, co jsme zažili, se už 
nebude opakovat, je nesrovnatelně silnější.
Na konci školního roku jsme se rozloučili s jeden-
advaceti páťáky. Někteří po prázdninách nastou-
pili do  naší spádové školy v  Uherském Brodě 
Na  Výsluní, někteří na  Mariánské náměstí, Pod 
Vinohrady či do školy Unesco v Uherském Hra-
dišti. Přeji všem bezproblémovou adaptaci 
na nová prostředí, soudržné kolektivy spolužáků, 
kvalitní a  vstřícné pedagogy a  především chuť 
učit se a  poznávat. V  červnu proběhlo loučení 
a v září naopak přivítání našich nových prvňáčků. 

Tradičně se sešli ze všech tří sousedních obcí. 
Tentokrát ovšem netvoří ve  třídě většinu děti 
z  Hradčovic, nýbrž děti drslavské. Prvňáčkům 
přeji, aby je neopustil počáteční elán, a rodičům, 
aby měli dostatek trpělivosti, pochopení a reálná 
očekávání od svých potomků.
O hlavních prázdninách sice ve škole žádný sta-
vební ruch neprobíhal, ale i  přesto tam bylo 
živěji mnohem víc než obvykle. Díky naší spolu-
práci s organizací „Aktivní rozvoj“ se nám poda-
řilo na projekt „Dětský klub a příměstské tábory“ 
získat finanční podporu z Evropského sociálního 
fondu a  Státního rozpočtu ČR prostřednictvím 
Operačního programu Zaměstnanost. V  rámci 
tohoto projektu proběhlo v červenci a  srpnu pět 
týdenních běhů „příměstských táborů“ pro naše 
žáky. Táborů se zúčastnilo padesát dětí, z  toho 
mnozí opakovaně. Rodiče měli pro své děti zajiš-
těno hlídání od 7 do 17 hodin. O zajímavou náplň 

Díky neustálé práci obecního zastupitelstva se 
nám jistě v nejbližších měsících podaří dokon-
čit i další velký projekt, který si co do finanční 
náročnosti nezadá s  vodovodem na  Lhotce. 
Jedná se o vybudování inženýrských sítí v nově 
vznikající části Škubance. Od  tohoto kroku 

si obecní úřad i  obecní zastupitelstvo slibují 
výrazné zlepšení možnosti výstavby rodinných 
domů v  HradčovicíchLhotce. V  případě cyklo-
stezky Drslavice–Hradčovice jsme zahájili výbě-
rové řízení na  zhotovitele. Tak se snad všichni 
dočkáme a po nové cyklostezce se v nejbližších 
měsících konečně projedeme.

Toho, co nás čeká a nemine, je opravdu mnoho 
a máme se na co těšit. Třeba na hody 24. října, 
na besedu seniorů 19. listopadu či rozsvěcování 
vánočního stromečku 27. listopadu. Na všechny 
tyto akce Vás všechny z celého srdce zvu, protože 
je děláme kvůli Vám. Přeji všem krásné a ničím 
nerušené podzimní dny.  Starosta obce

Včelaři se svými produkty.

5.B lisovala jablečný mošt.

Seniorky u kola štěstí.
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se staraly paní učitelky a Kája Koníčková s Bárou 
Zemkovou, za  což jim patří velké poděkování. 
Kromě zajištěného hlídání a atraktivního programu 
patřilo jistě k dalším benefitům i  to, že vše bylo 
v  místě bydliště a  zdarma. Rodiče hradili pouze 
stravu, kterou nám připravoval pan Jakub Hruboš 
z restaurace U Černého Janka v Uherském Brodě, 
a vstupenky z výletů. Věřím, že tento projekt rodi-
čům pomohl alespoň z části vyřešit zásadní před-
prázdninovou otázku „Kam s  dětmi ?“ K  tomu 
všemu z  projektu profitovala i  naše škola, která 
získala na svůj provoz několik desítek tisíc korun. 
Stavební ruch ve škole sice neprobíhal, ale škola 
se jako obecní budova připojila k akci „Dešťovka“, 
a také došlo k výměně letitých kotlů za nové účin-
nější a úspornější. K začátku září se nám též poda-
řilo spustit nový web školy, který je již autonomní 
a není součástí stránek obecních.
V aktuálním školním roce naši školu navštěvuje 
101 dětí. Probíhá tedy stále mírný pokles počtu 
žáků od  rekordního školního roku 2017/2018, 
kdy jsme se dostali na  maximální počet 119 
žáků. V  porovnání s  minulým šk. rokem počet 
žáků poklesl o  sedm. Z  Hradčovic a  Lhotky je 
dětí 57, z Drslavic 32 a Veletin 12. Chlapců je 
dlouhodobě mnohem více než děvčat, a  to 
momentálně v poměru 56 : 45. 
Složení pedagogického sboru je relativně stálé. 
V novém školním roce však jedna změna nastala. 
Opustila nás paní učitelka Věra Křižková, která 
dala přednost práci v místě svého bydliště. Na její 
místo nastoupila paní učitelka Marie Suchá 

z  nedalekých Pašovic, která se stala třídní uči-
telkou 5. A třídy, kterou navštěvuje čtrnáct žáků. 
Třídní učitelkou osmnácti prvňáčků je paní Vero-
nika Jančová. Druhou třídu se sedmnácti žáky má 
na starosti paní učitelka Andrea Pekárková a třetí 
se stejným počtem žáků paní učitelka Michaela 
Bachůrková. Třídní učitelkou osmnácti čtvrťáků 
je paní Jitka Vyskočilová a o 5. B se sedmnácti 
žáky se stará paní učitelka Kateřina Mazůrková. 
Zázemí pro naši práci zabezpečují paní Zdenka 
Hrubošová a paní Jana Došková.
Čas před začátkem vyučování a po jeho skončení 
mohou děti trávit v jednom ze dvou oddělení školní 
družiny pod vedením vychovatelek paní Petry 
Šmídové a slečny Martiny Uherkové. Mimo školní 
družinu je pro děti připravena řada zájmových 

kroužků. Děti už navštěvují kroužek pohybových 
aktivit, včelařský, keramický, výtvarný, Šikulu, 
flétnu, kytaru, angličtinu hrou, logopedický, turis-
tický a nově i přírodovědný a zdravotní tělesnou 
výchovu. Vedení kroužků zajišťují jak zaměstnanci 
školy, tak již tradičně i  externisté. Pod vedením 
paní Zuzany Zverbíkové už vznikla řada nádher-
ných keramických výrobků. Pan Jiří Stuška zase 
děti zasvěcuje do tajů včelařského řemesla a pan 
Jakub Smítal jezdí z Uherského Brodu za našimi 
malými kytaristy. Vedle kroužků po  ukončení 
vyučování paní učitelky navíc pracují s  dětmi 
se specifickými vzdělávacími potřebami a  těmi, 
na které měla distanční výuka největší negativní 
dopad, v  hodinách doučování. Součástí rozvrhu 
je tradičně i nepovinný předmět Římskokatolické 
náboženství. První, druhý a  pátý ročník vyučuje 
paní katechetka Ludmila Gregůrková, třetí a čtvrtý 
ročník pan farář z Prakšic Jaroslav Kapuš.
V dnešní době je nemyslitelné, aby školy nebyly 
zapojeny do nejrůznějších projektů. Je-li to tak 
správně, nechť každý posoudí sám. Každo-
pádně projekty jsou zdroji financí, na  které by 
škola jinak neměla šanci dosáhnout, a  zreali-
zovat nejrůznější aktivity. O  projektu „příměst-
ských táborů“ jsem se již zmínil. Další projekt 
„Učíme se podnikavosti“ sice již skončil, ale 
i tak se páťáci snaží vymyslet činnosti, které by 
jim generovaly zisk. Výrobou a prodejem palači-
nek jsou již dostatečně známí. Současní páťáci 
se pustili do  výroby jablečného moštu. Jen se 
po něm zaprášilo a na mnohé zájemce nezbylo. 
Každý sudý týden dorazí čerstvé mléko nebo 
mléčné výrobky z  Javorníku (Mléko do  škol) 
a  v  lichém týdnu pro změnu ovoce, zelenina 
nebo šťáva (Ovoce a zelenina do škol). V Recyk-
lohraní stále sbíráme použitý olej, baterie, papír 
(sběr nás čeká 2. 11.) elektrospotřebiče, tonery. 
Projekt, tzv. Výzva č. 63, skončila k poslednímu 
srpnu a od 1. září na ni navazujeme tzv. Výzvou 
č. 80, která podobně jako výzva předcházející 
umožňuje žákům bezplatně poskytovat doučo-
vání, některé kroužky, práci speciálního peda-
goga a nákup materiálu pro tyto činnosti.
Všem, kteří se podílí na  činnosti naší školy, 
děkuji za  jejich úsilí vynaložené „v  době covi-
dové“ a přeji mnoho energie, trpělivosti a hlavně 
zdraví ve školním roce 2021/2022. 

 J. Hruboš

Druháčci a jejich svět pohádek.

Scénické čtení – O rybáři a jeho ženě.

Vítr ve vlasech – draci v oblacích.



4

Zahajujeme školní rok v mateřské škole
Letos do naší mateřské školky dochází celkem 
35 dětí, z toho 17 chlapců a 18 dívek. Ve třídě 
Zajíčků letos máme paní ředitelku Lenku Hři-
bovou a novou paní učitelku Mgr. Adélu Tihel-
kovou. Ve třídě Veverek učí paní učitelky Nancy 
Bukačová a  Monika Šišáková. Ve  školce děti 
čekal hned první den náš nový kamarád – 
Krteček, který bude tématem tohoto roku  

a bude nás jím celou dobu doprovázet. Školní 
rok jsme zahájili ve  středu 1. září. V  tomto 
týdnu na  uvítanou přijelo do  školky i  divadlo 
Šikulka, které dětem zahrálo veselé pohádky 
na  téma hygieny a  zdravé stravy. Proběhlo 
také pasování nových Zajíčků, kdy jsme ofi-
ciálně uvítali nově nastupující děti a  pasovali 
je na školkáčky. Teplé dny, které nám září při-
neslo, jsme trávili na školní zahradě, kde jsme 
dováděli s míčem, hráli jsme si na písku, jezdili 
na kolech a koloběžkách. 
Do  školky přijel také balonkový klaun, který 

rozesmál nejenom děti svými písničkami 
a zábavnými triky s balónky. Při této příležitosti 
jsme se také po  dlouhé době setkali s  dětmi 
z mateřské školy Drslavice, které se na vystou-
pení klauna také přišly podívat. 
Na jablíčkový den jsme se pustili do vaření. Děti 
z Veverek připravily jablíčkový salát, u Zajíčků se 
zase tvořilo těsto na výborné jablkové vafle. 

Již tradičně jsme se v září vydali rozveselit sil-
nici do  obce našimi výtvory a  obrázky. Připo-
mněli jsme si také Den bez aut, kdy jsme si 
povídali o tom, proč je dobré chodit pěšky, jez-
dit na kolech a omezovat jízdu auty. Uspořádali 
jsme na oslavu tohoto dne koloběžkové závody, 
za  které si každý účastník zasloužil medaili 
a něco dobrého na zub.  
Podzim jsme přivítali tentokrát bez rodičů, pro-
tože pršelo a na školkové zahradě bylo mokro. 
My jsme se, ale nenechali odradit a  podzimní 
slavnost jsme si uspořádali v  mateřské škole. 

Vyráběli jsme z dýhy a přírodnin „ podzimníčky“, 
vydlabala se dýně, zazpívaly se písničky a došlo 
i  na  tanečky s  podzimní vílou. Sladkou tečkou 
nám byly dýňové perníčky a sušenky.

Teď už si budeme užívat barevného podzimu 
a posledních teplých paprsků sluníčka.

MŠ

RECEPT NA ŠKOLKOVÉ JABLEČNÉ VAFLE:
20 dkg hladké mouky
15 dkg cukru
2 větší jablka
skořice dle chuti
špetka soli
4 vajíčka
150g másla

Jablka nastrouháme na struhadle, změklé máslo 
a ostatní ingredience smícháme ve velké míse. 
Pečeme ve vaflovači do zlatova. Dobrou chuť.

Odvážní závodníci měří své síly.Návštěva klauna v MŠ.

Kreslení obrázků, jsme pilní jako mravenečci.Děti s podzimní vílou.
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Po dvou letech opět gulášfest na Lhotce
Sbor dobrovolných hasičů Lhotka spolu s  obcí 
Hradčovice pořádal v  sobotu 4. září 2021 
na lhotském hřišti gulášfest. Jednotlivé kuchař-
ské týmy se začaly sjíždět na  místo už kolem 
8. hodiny ranní, aby se stihly přichystat na kot-
líkové vaření guláše. Letos se klání zúčastnilo 
9 týmů – kromě hasičů a  hasiček z  Drslavic, 
Hradčovic, Veletin a Lhotky, to byli kuchaři Mys-
liveckého sdružení Hradčovice-Drslavice, Bistro 
team a  nově družstvo ze Záchranné zdravot-
nické služby z Uherského Brodu a tým Stavební 
mechanizace UH. V  9 hodin proběhlo krátké 
zahájení, družstva si vylosovala maso, nabrala 
cibuli a pustila se do díla. Čas na vaření byl letos 
o hodinu kratší, ale všechna družstva čas spuš-
tění výdeje vzorků, který byl ve 13 hodin, s pře-
hledem stihla. V  areálu hřiště bylo přichystáno 
téměř 300 míst k sezení, z toho více než polovina 

pod stany. Ta se začala pomalu plnit už po 12. 
hodině, kdy krásné slunečné počasí a  chuť 
na dobrý guláš vytáhla z domovů první degus-
tátory. Jen těch dospělých jsme pak v průběhu 
odpoledne napočítali více než 300. V 15 hodin 
proběhlo anonymní hodnocení gulášů porotou 
složenou ze zástupců jednotlivých týmů. Také 
konzumenti měli možnost hlasovat o ceny pub-
lika, když k zakoupeným vzorkům dostali vstu-
penku, se kterou mohli dát hlas svému favoritu 
mezi guláši. Kdo si také chtěl odnést guláš 
domů, měl letos možnost zakoupit si zvěřinový 
guláš, který jsme ze sponzorského masa navařili 
večer v hasičárně. Rovněž školní děti se neza-
stavily ve stánku u rozpálené plotýnky, na které 
připravovaly zájemcům sladké palačinky.
Po  17. hodině proběhl nástup týmů s  vyhlá-
šením výsledků. Kvalita letošních gulášů byla 

velmi vysoká a  i  pro jednotlivé porotce bylo 
obtížné vybrat ten nejlepší. Letošním vítězem 
se stal tým hasiček z Veletin, který převzal ceny 
z rukou starosty obce Antonína Ondrůška. 
Na  druhém místě skončili myslivci a  třetí pak 
domácí lhotští hasiči. Cenu publika podruhé 
v  řadě získali myslivci. Po  vyhlášení výsledků 
pokračovala volná zábava až do večerních hodin. 
Na  závěr je třeba poděkovat za  podporu akce 
vedení obce Hradčovice, také obecním zaměst-
nancům za pomoc s přípravou areálu, okolním 
obcím a spolkům za  zapůjčení laviček a  stolů, 
všem našim tradičním sponzorům, jednotlivým 
týmům za  jejich kuchařské dovednosti a  čas 
a  také našim aktivním členům sboru, kteří se 
zasloužili o hladký průběh akce.

 starosta SDH Lhotka

V letošním gulášfestu zvátězily hasičky z Veletin.Palačinky na gulášfestu.

Nahlédnutí k prvňáčkům ZŠ
Od 1. září uplynulo několik týdnu. Naše prvňáčky už nedoprovázejí rodiče až do třídy, nevítá je pan starosta s panem ředitelem slavnostním proslovem, 
nošení aktovky není novinkou a paní učitelky a spolužáci získali konkrétní obličeje. 
Po několika týdnech máme své rituály, začínáme se sehrávat jako kolektiv. Děti jsou zvídavé a plné elánu do práce, nové vědomosti nasávají doslova 
jako houby, takže pokrok je patrný každý den.
Aby jim vzdělávání nezevšednělo hned na začátku, aby ráno nevstávaly s myšlenkou: „Ach jo, zase do školy,“ snažíme se jim všichni výuku co nejvíce 
zpříjemnit různými typy činností, hrami, pohádkami, říkankami a písničkami. 
Největší odměnou pro nás pedagogy je totiž pohled na žáčky, které učení baví.
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OPĚT MEZI NEJLEPŠÍMI 
Další sezona hasičského sportování je za námi 
a  co k  ní říct. Nezačala pro nás vůbec dobře. 
Smůla se nám lepila na  paty od  samého 
začátku. Hradišťská Velká cena ani letos nepro-
běhla, takže jsme se zúčastnili jenom Zlínské 
ligy požárního sportu (ZLPS) a několika závodů 
Podhostýnské ligy, které jsme brali jako trénink. 
Čtrnáct dnů před prvním závodem se nám zra-
nil proudař, který měl běhat jak za dorostenecký, 
tak za mužský tým. Do dorostu se nám podařilo 

sehnat Jakuba z Ostrožské Lhoty. Proud bohu-
žel nikdy neběhal, ale pořád jsme měli trochu 
času potrénovat. Den před prvním závodem 
ZLPS se Jakub zúčastnil soutěže krajského kola 
v  požárním sportu v  Otrokovicích, kde se zra-
nil. Do Zlína na první soutěž jsme vyrazili v šesti 
lidech a doufali, že to nějak vyřešíme. Na místě 
nám pomohli kluci z  Mirošova, kteří měli jed-
noho proudaře volného, takže první dva závody 
šel v našem dresu. Bylo to sice bez tréninku, ale 
pro nás lepší něco než nic. V  průběhu sezony 
se nám soutěže v  Machové a  ve  Lhotě poda-
řilo ovládnout a  v  průběžném pořadí jsme se 
drželi střídavě na 2. a 3. místě. Na poslední sou-
těži v Hřivínově Újezdě bojovaly o 1. místo čtyři 
týmy, mezi kterými byl minimální bodový rozdíl. 
Nám se pokus nezdařil, a  tak jsme z  druhého 
místa spadli na celkové 4. místo letošní ZLPS. 
Loňské bujaré oslavy vystřídalo letošní zkla-
mání. Na to, co nám tato sezona přinášela, tak 

dorostenci z Hradčovic opět patřili k  tomu nej-
lepšímu, co ZLPS může nabídnout. A  i když se 
poslední závod nepodařil a  bedna nevyšla, tak 
všichni naši soupeři s  námi počítají a  vědí, že 
na ni patříme. 
Mužský tým zažíval podobný scénář jako doros-
tenci. Na proud se nám podařilo sehnat Petra 
z  Uh. Hradiště. Také nikdy neběhal na  špici 
a  navíc se soutěže křížily s  „jeho“ závody, 
na  které už byl přihlášen, ale byl ochotný 

a velmi vstřícný nám pomoci. Na trénincích to 
vypadalo celkem dobře, ale na závodech byla 
vždycky nějaká chybička. Po  prvních třech 
kolech jsme se pohybovali až na konci tabulky. 
Na třetím závodě v Sazovicích nás holky, které 
běhají za Velký Ořechov, a které s námi letošní 
sezonu strávily na  trénincích i  závodech, 
seznámily s Víťou z Holešova, který byl ochotný 
zkusit s námi potrénovat. Trénink se Víťovi líbil, 
nevím, jestli skrz holky nebo že nám to šlo, ale 
už s námi aspoň pro letošek zůstal. Po dalších 
dvou závodech, už s Víťou na proudě, jsme se 
ocitli na osmém místě. Za námi půlka sezony 
a před námi 14denní pauza, kterou jsme vyu-
žili k  pořádnému tréninku. Viděli jsme se 
snad každý druhý den a  konečně to přineslo 
úspěch. Po  dovolenkové pauze sobotní závod 
ve  Vrběticích – 2. místo. Večer jsme ještě 
stihli naladit formu na  Dnu obce a  na  druhý 
den v  Bratřejově zase druzí. Stíhací jízda se 

podařila a do posledního 
závodu jsme se doká-
zali dostat na  3.místo 
se stejným počtem 
bodů jako druhá Štítná 
nad Vláří. Na  posledním 
závodě se mělo rozhod-
nout mezi prvními pěti 
týmy, kde opět podobně 
jako u  dorostu byl mezi 
prvním a  pátým týmem 
jen čtyřbodový rozdíl. 
Po  odběhnutí patnácti 
mužských týmů byla 
zjištěna závada na  ter-
čích. Mužská soutěž byla 

anulována a do celkového hodnocení ZLPS se 
nezapočítávala. Byla to škoda, protože na roz-
uzlení pěti top týmů se všichni těšili. I  přes 
letošní nepřízeň družstvo mužů z  Hradčovic 
nakonec vybojovalo krásné 3. místo. 
Jak už jsem zmínil, letos jsme strávili hodně 
času s holkama, které běhají za Velký Ořechov. 
Tento tým byl letos nově sestaven a omladila ho 
i děvčata, která běhají v hradčovském dorostu. 
V  ZLPS se umísťovaly nejčastěji na  4. místě, 
ale soutěž v  Bratřejově ovládly a  ze Lhoty si 
odvezly stříbro. V  konečném pořadí se umís-
tily na  5. místě. V  půlce září se holky účast-
nily prestižní soutěže O  zlatý pohár hejtmana 
Zlínského kraje, která se letos konala v Horní 
Lhotě. Na  tuto soutěž jsou vždy pozvány čtyři 
nejlepší týmy z každého okresu našeho kraje. 
Je důležité říct, že holky šly poprvé v  bílých 
hradčovských dresech a  v  těžké konkurenci 
tuto soutěž suverénně ovládly, protože druhé 
Bojkovjanky na ně ztrácely dvě vteřiny. 
Na závěr velký dík všem klukům, kteří za nás 
letos běhali, všem fanouškům a  fanynkám, 
kteří nám nepřestávali věřit, i  když se neda-
řilo. Opět velký dík všem našim sponzorům, 
podporovatelům a každému, kdo nám nějakým 
způsobem pomohl. Největší dík letos patří sta-
rostovi Drslavic panu Rostislavu Mihlovi a hasi-
čům z Drslavic, kteří nám pomohli vyřešit náš 
největší letošní problém a to, kde budeme tré-
novat. Jejich vstřícnost a  následně i  zájem, 
jestli je všechno v  pořádku nejenom mě mile 
překvapil. Za  to jsme Rosťovi předali jednu 
z medailí, kterou jsme získali za celkové umís-
tění v ZLPS. Škoda jen že nebyla zlatá, tady by 
byla určitě na místě.  František Omelka

NAŠI SPONZOŘI:
SDH Hradčovice
Obec Hradčovice

Kummer
Autodoprava František Hlaváč

Tesařství Jaroslav Indra
Vodo-topo Pavel Mikuláštík

Honda Zemčík Zdeněk

CELKOVÉ UMÍSTĚNÍ ZLPS 2021

MUŽI
1. Brumov B 88 bodů

2. Štítná nad Vláří 86 bodů
3. Hradčovice 86 bodů

4. Vrbětice 85 bodů
5. Mladcová 84 bodů
6. Kněžpole 77 bodů

DOROSTENCI
1. Racteč (Racková+Tečovice) 72 bodů

2. Lukov 67 bodů
3. Mirošov 61 bodů

4. Hradčovice 59 bodů
5. Sazovice 34 bodů
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MINULE DO LÁZNÍ, NYNÍ DO HOR
Díky vstřícnosti vedení obce zavítali letos naši 
senioři a  s  nimi i  další zájemci z  řad občanů 
obce do Beskyd. Na Pustevny k soše Radegasta 
a na Radhošť. Stalo se tak ve středu, 13. října. 
V ten den již brzy zrána se svítilo ve více domech 
v naší vesnici, než tomu bývá v jiné dny. Bylo to 
předzvěstí příprav a chystání se na předem plá-

novaný výlet, který měl stanovený čas odjezdu 
již na  sedmou hodinu ranní. Dostavili jsme 
se všichni a  včas, jak je to u  seniorů zvykem. 
Rozloučit se s námi přišel i starosta obce, pan 
Antonín Ondrůšek, jež svá přání šťastné cesty 
a  příjemného výletu doplnil i  malým dárkem 
pro případ, že někomu by byla na horách zima, 
nebo jej zachvátila cestou nevolnost. Jízda zajiš-
těná f. ZICHABUS z Luhačovic, na svém začátku 
započala modlitbou „Pod ochranu tvou“, s přá-
ním bezpečného cestování a šťastného návratu 
a  mezi účastníky zájezdu se brzy rozprou-
dila živá debata, a  to nejen o  běžných život-
ních věcech a záležitostech, ale i o tom, co nás 
dnes čeká. A hlavně, jaké že bude počasí, když 
jeho předpověď se klonila spíše k  zamračené 
obloze, dešti a na horách již k prvnímu sněžení. 
Proto jsme se zájmem již cestou vyslechli infor-
mace podané našimi vedoucími, které obsa-
hovaly nejenom stručný program celého dne, 
ale zejména zajímavá sdělení o místech, která 
navštívíme. O  Pustevnách, a  tam se nacháze-
jících jedinečných roubených stavbách – Libu-
šínu, Maměnce a  Zvonici – vzniklých z  díla 
slovenského architekta Dušana Jurkoviče. 
O  slovanském pohanském bohu Radegastu 
a historii jeho sochy a o jejich následných rekon-
strukcích. V neposlední řadě i  o hoře Radhošť, 
kapli svatých Cyrila a Metoděje, o  kříži a  sou-
soší těchto našich věrozvěstů na  této hoře se 
nacházejících. A  stejně tak jako bylo průvod-
covské slovo poutavé, jsme se pak na  vlastní 
oči mohli přesvědčit o významnosti těchto míst 
a staveb tam se nacházejících, o  jejich historii 
a i současné podobě. A i když pro výlet panovalo 

málo příznivé počasí, neboť na  Pustevnách 
a v celých Beskydech tento den panovala mlha 
a vysoká vlhkost, která byla násobena poletují-
cím, v tomto podzimním čase, prvním sněhem, 
nám již vnější prohlídka Libušínu a  Maměnky 
dávala tušit, že máme před sebou skvosty histo-
rických lidových staveb, které byly v roce 1995 

prohlášeny Národní kulturní památkou. A  co 
potom, kdy jsme do jedné z nich, a to do Libu-
šínu, přímo zavítali a při příjemném občerstvení 
si mohli prohlédnout i výzdobu zde se nacháze-
jící jídelny jako nejdůležitější části této stavby. 
Ocenit dílo stavitele Michala Urbánka ze Vsetína, 
slovenského architekta Dušana Jurkoviče, 
malířů Mikoláše Alše a  Karla Štepfera a  také 
desítek dalších restaurátorů, řezbářů, tesařů 
a lidí mnoha dělnických profesí, kteří se za dobu 
od  r. 1899 o uchování těchto staveb zasloužili. 
Avšak také těch, kteří navrátili těmto budovám 
jejich původní podobu po ničivém požáru, který 
v noci z 2. na 3. března 2014 zachvátil Libušín. 
Ne náhodou tak byl jako nově zrekonstruhovaný 

oceněn v září letošního roku cenou Stavba roku 
2020 Zlínského kraje a současně s tím byla udě-
lena i Cena GRAND PRIX, za mimořádný stavební 
počin - vědeckou rekonstrukci stavby.
 Dopoledne jsme na Pustevnách navštívili i místa, 
kde každoročně sochaři a další tvoří z písku svá 
díla, která pak v zimě nahrazují dalšími sochami 
z  ledu a  sněhu. Dobrá nálada, která mezi námi 
i  přes nevlídné počasí nadále panovala, byla 
umocněna i dobrým obědem a posezením, kte-
rého se nám dostalo v  tamní restauraci Koliba. 
Den se pomalu přehoupl přes svou polovinu, kde 
se většina z nás vydala k nedaleké soše Rade-
gasta. Někteří z nás pak i dále na Radhošť. Zís-
kané slovní informace jsme si tak doplnili přímým 
shlédnutím těchto míst a  pomalu se chystali 
na návrat domů. Po celou dobu navštívená místa 
fotografovali, abychom tak i  později doma měli 
o čem vyprávět nebo si je jen tak uložili do mobil-
ních telefonů. Přivítali jsme návrh, aby „vítaným“, 
které domů z výletu dovezeme, bylo tradiční valaš-
ské pečivo – valašský frgál, což jsme i následně 
učinili. Po operativně objednané návštěvě se ces-
tou zpět zastavili v Cyrilově pekařství v Hrachovci, 
u  Valašského Meziříčí a  tento známý a  chutný 
valašský výrobek zde zakoupili. Však prodejci 
v tento den toho moc nezbylo, a tak spokojenost 
byla oboustranná. Nastal již soumrak a bylo něco 
málo po šesté hodině navečer, když jsme přijeli 
do Hradčovic. Snad trochu unaveni, ale v dobré 
náladě a spokojeni jsme se rozcházeli do svých 
domovů. A to bylo to nejdůležitější.
 Za  zdar našeho výletu si tak v  závěru tohoto 
sdělení dovolujeme ještě jednou poděkovat 
vedení naší obce za  to, že finančně tuto akci 
podpořilo. Zaměstnankyni obecního úřadu, Janě 
Chrástkové, že spolu s  paní Martou Čudovou 
a paní Marií Poláškovou výlet organizačně při-
pravily. A  já jsem se rád ujal jeho průvodcov-
ské režie a slíbil ostatním účastníkům zájezdu, 
že o  jeho uskutečnění napíši do Hradčovských 
listů, což tímto činím.

Jan Popelka 
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ČZS Hradčovice

Naši členové hospodaří cca na 2 ha vlastní půdy. 
Pěstujeme zeleninu, brambory, obiloviny, vinnou 
révu, máme ovocné sady. Je to celoroční práce.   
Činnost naší organizace byla i v tomto roce pozna-
menána pandemií. Nezúčastnili jsme se žádných 
výstav, protože byly z velké části zrušeny.
V  srpnu jsme uspořádali zájezd pro naše členy 
do Ivančic, rodiště Vladimíra Menšíka. Potom jsme 

navštívili zámek v  Moravském Krumlově, kde 
jsme si prohlédli Slovanskou epopej od  Alfonze 
Muchy. Ve  sklepě Naturviny Stašovi v  Miroslavi 
jsme si vyslechli odbornou přednášku s  instruk-
táží  a  degustací  kvalitních vín, prohlédli jsme si 
sklepy a příjemným posezením ukončili náš zájezd.
V  sobotu 18. září  pořádala naše organizace 
již tradiční  „Košt burčáku a  vína“, který  se 

konal v  prostorách Obecního domu v  Drsla-
vicích. K  ochutnání  bylo připraveno 82 druhů 
vín z  vinic místních i  okolních vinařů. O  dob-
rou náladu a pohodu všech účastníků se posta-
rala dechová hudba Hradčovjanka. Byl to pěkný 
vydařený večer.

Stanislav Chvíla

Nadešel čas Oskoruší

Jeřáb oskeruše, označovaný jako strom Slo-
vácka, pochází z  jižní Evropy. Původ v  našem 
státě a  na  Slovácku je nejasný, pravděpo-
dobně se zde však oskeruše začaly pěsto-
vat již dávno spolu s  vinnou révou. Rostlina je 
všestranně velmi užitečná. Má nejtěžší dřevo 
ze všech evropských stromů a  tradičně se jej 
využívalo na  výrobu vinařských lisů. Plodů se 
využívá k  léčbě horečky, nachlazení, revmatu 
a  trávicích potíží. Nejširší je využití kulinářské; 
pálenka, marmelády, kompoty, likéry, konzer-
vace ovocných šťáv, prášek ze sušených plodů 
sloužící jako náhražka skořice. Uležené malvice 
mají sami o sobě výbornou chuť a usušené tak-
též. Syrové plody jsou hořké a  mají projímavé 
účinky. Oskeruše jsou velmi zajímavé a  dalo 
by se o nich povídat jistě mnohem více než je 
v tomto odstavci. Právoplatně proto mají i vlastní 

muzeum, ve  Tvarožné Lhotě, 
kde se o nich dozvíte mnohem 
více a budete si moct nakou-
pit a  ochutnat řadu produktů 
z těchto úžasných stromů.  
Oskeruše jsou nedílnou 
součástí Slovácké krajiny. 
Najdeme je i  v  okolí Hradčo-
vic. Víte, kde se nachází nej-
větší oskeruše na  našem 
katastru? Roste na  okraji 
malebné dubohabřiny u polní 
cesty severně nad Maršov-
cema. Pro svou vzdálenost 
od  centra obce není příliš 

známou. Co do velikosti a stáří stromu by klidně 
mohla být stromem památným, avšak není žád-
ným osamoceným solitérem, nýbrž se skromně 
krčí v  houští na  okraji lesa. Na  jaře jsme jí se 
Slováckým Fénixem trochu ulevili od  vlast-
ních trouchnivějících větví, zbytků rozpadlého 
posedu a  pár okolních keřů. Nejvhodnějším 
časem návštěvy této staré hradčovské oskeruše 
je zajisté tento čas podzimní; projít se barev-
nou přírodou a při troše štěstí ochutnat výtečné 
plody tohoto stromu.  
Mladších stromů oskeruší je po  Hradčovicích 
a okolí spousty. Zvláště za posledních pár let je 
znovu v módě jejich vysazování. Podobně staré 
jedince jako je naše hradčovská oskeruše nena-
jdeme zdaleka v  každé slovácké obci. Častěji 
můžeme na starší stromy narazit v povodí potoka 
Holomně, zejména v  Prakšicích a  Maršově. 

Památnou oskeruši můžeme najít v Mařaticích 
či Březolupech. Největší česká oskeruše, Adam-
cova, pak roste v Radějově v Bílých Karpatech. 

Lukáš Kroča

Strom Slovácka, oskoruša, plodí ovoce s chuťú nevídanú, 
toš nasbírám si ho do prútěného koša.  
Oskorušú přeca nepohrdne ani žádného ovocnářa duša.  
 
Plody chutnajú dobře přezrálé, eště lepší pálené,  
dokonca sa ijá aj sušené, připomínajú pak vánoční fíky slazené.  
 
V Hradčovicách u Maršovcú, sklóním sa pod starú oskorušú  
a napĺním hned pár prútěných košú.  
Ve vedlejších Drslavicách, tam sú fúrt tři sušárny,  
budu mět pak dobrý pokrm na vánoční mlsání.  
 
Téjto tradici mosím dat ale dycky na rok sbohem,  
oskoruše totiž plodijá enom každým druhým rokem.

PODĚKOVÁNÍ
Děkujeme všem, kteří se zapojili do letoš-
ních dnů proti rakovině. 
Výtěžek sbírky letos putuje k lidem s one-
mocněním močového měchýře, rakovinou 
ledvin a prostaty. 
V MATEŘSKÉ ŠKOLE SE VYBRALO: 1 850 Kč 
V ZÁKLADNÍ ŠKOLE: 3 300 Kč 
NA OBECNÍM ÚŘADĚ: 770 Kč 
CELKOVÁ ČÁSTKA ČINÍ: 5 920 Kč 
 
V následujícím roce bychom se taktéž rádi 
do akce zapojili a tím alespoň malinko při-
spěli těžce nemocným lidem k boji s touto 
zákeřnou horobou. 
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Myslivci v MŠ 
Ve  středu 29. 9. k  nám do  školky dorazili 
myslivci. Děti tak měly možnost se s  činností 
myslivců blíže seznámit a poznat, co takový 
myslivec dělá. Velké nadšení vzbudila pře-
hlídka opravdových dravců, které děti měly 
možnost pohladit a dokonce i podržet. 
Viděli jsme tak poštolku, výra i  sovu pálenou. 
Myslivci z Hradčovic nám také předvedli, co dělá 
takový myslivecký pes a jak probíhá jeho výcvik. 
Tímto bychom chtěli moc poděkovat panu 
Sedláčkovi a panu Slunečkovi za ochotu před-
vést dětem, co všechno myslivost zahrnuje 
a za organizaci celé akce. 
My se budeme těšit na  jaro, kdy vyrazíme 
na mysliveckou chatu do lesa a prozkoumáme 
její okolí.

Mše svatá u kaple sv. Barbory ve Lhotce 21. 8. 2021.

Odměnou za účast v soutěži Se skřítkem za skřítkem byl společný výlet do ZOO Olomouc.
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Rozloučení s duchovním správcem farnosti p. Vojtěchem Daňkem.

 

Hradčovská chasa spolu s obcí Hradčovice 

Vás srdečně zve na 

HRADČOVSKÉ HODY 
2021 

 

 

Sobota 23.10.2021 

19:30 Areál obecního úřadu 

Hodová zábava s tanečním pásmem Hradčovské chasy 

K tanci a poslechu hrají DH Hradčovjanka, CM Cifra a MPS Hradčovice 

 

 

 

 

Neděle 24.10.2021 

9:00 Kostel Všech svatých 

Slavnostní mše svatá 

10:00 Náves pod kostelem 

Vystoupení krojové chasy s DH Hradčovjanka 

11:00 Hodová obchůzka obce s vozením berana 

   

  

Stavba vodovodu.
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Oprava polní cesty v Maršovcích.

Den obce.

Přestavba domu zahrádkářů.

Slováckých slavností vína v Uherském Hradišti se zúčastnila i Dechová 
hudba Hradčovjanka.
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Vyhlášení soutěže „FOTOPÁTRAČKA“ bude u rozsvicování vánočního stromku.

Podzimní tvoření 5.B.

Skřítci podzimníčci.

Drakiáda.

Podzimní mandala malých výtvarnic.Keramika.


